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A KENET EREJÉVEL 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Krisztus Szeretete Egyház Budapest, 2019. március 3. 

 

Ma a kenetről szeretnék tanítani. Az Úr ezt az üzenetet helyezte a szívemre, hiszem, hogy 

jól vettem a vezetést. Ha nem az Úr volt, akkor én voltam, bocsánat, de én hiszem, hogy ma 

az Úr szólni akar hozzánk az Ő Igéjéből. A mai tanításnak azt a címet adtam, hogy „A kenet 

erejével”. 

Egyáltalán mi a kenet? Azazhogy nem jó a kérdés, ki a kenet? A kenet maga a Szent 

Szellem. Az Atya, a Fiú, és a Szent Szellem. A Szent Szellem ugyanúgy isteni személy, mint 

az Atya, meg a Fiú. Miért van szükségünk a kenetre? Nagyon egyszerű. Minden hívőnek 

szüksége van Isten kenetére, mert Isten kenete nélkül nem tudjuk betölteni a küldetésünket. 

Nem tudjuk az elhívásunkat betölteni, csak Isten Szellemének az erejével. Lehetsz bármilyen 

szép, lehetsz bármilyen okos, megtehetsz test szerint bármit, de Isten elhívását csak Isten 

Szellemének az erejével tudjuk betölteni. Nagyon fontos, hogy ott legyen Isten elhívása, és 

van egy jó hírem. Isten mindannyiunkat elhívott az Ő országában. Elhívott arra, hogy az Ő 

munkájában, az Ő országában munkálkodjunk. Minden egyes tagnak megvan a feladata 

Krisztus Testében, és minden egyes tagot Isten céllal helyezett a Krisztus Testébe. Ugyanúgy 

a szolgálatokat, ugyanúgy a hívőket, ugyanúgy mindannyiótokat. Néha nagyon szomorúan 

látjuk azt, hogy vannak emberek, akik fölöslegesnek érzik magukat a gyülekezetben. Úgy 

gondolják, hogy nekik itt semmi dolguk, semmi elhívásuk, semmilyen feladatuk nincsen. Én 

azt mondom, hogy meg kellene nézni a Bibliát, hogy igenis, Istennek célja, terve van azzal, 

hogy téged elhívott, és adott neked is egy szolgálatot.  

Lehet, hogy ez a szolgálat nem az, hogy egy pulpitusról prédikálj, én mindig azt szoktam 

mondani, hogy ez a legkönnyebb. De meg kell állnod, mint családanya, vagy családapa, vagy 

vállalkozó, vagy akit Isten akár még a politikába is elhívott. Rengeteg hely van, ahova 

elhívhat. Vagy akár a munkahelyedre. Sok-sok minden terület van, ahova Isten elhelyez 

embereket. De az, hogy a küldetésünket, az elhívásunkat be tudjuk tölteni, Isten Szelleme és 

Isten kenete nélkül nem fog menni. Majd meg fogjuk nézni Jézus elhívását, de nemcsak az 

Újszövetségben fogunk lapozgatni, hanem egy kicsit visszamegyünk az időben. 

Visszamegyünk egészen az Ószövetségbe. Nem megyünk el egészen Ádámig, Ábrahámig, 

majd Mózesnél fogjuk egy kicsit kezdeni. De meg fogjuk nézni, hogy nagyon sokunknak 

nincs, vagy nem volt elég megértése Isten kenetének az erejéről. Nagyon sokan nem tudják, 

hogy a kenet mit végez. Nagyon sokszor Isten kenetének munkáját leszűkítik a gyógyulásra, a 

bővölködésre, de Isten kenete sokkal nagyobb munkát végez a felkentjei által, mint azt talán ó 

el tudjuk képzelni, vagy el tudjuk gondolni. Épp ezért meg fogjuk nézni a kenet történelem-

formáló erejét, hogy Isten kenete a világra hogyan képes befolyással lenni.  

Először is nézzünk egy-két Igét. Nagyon sok Igét fölírtam, ma nem fogunk ezzel végezni, 

azt előre elmondom. Hiszen egy nagyon nagy terület. Kezdjük először is azzal, hogy honnan 

van a kenet? Kitől van a kenet? 1János levelében nézzük az Igét:  

1János 2,20. 27. 

20. És néktek kenetetek van a Szenttől, és mindent tudtok. 

Tehát te fel vagy kenve, ha te újjászülettél. Ki lehet fölkenve? A Szellemet kik kapják? 

Jézus beszél erről, a János evangélium 14-15. részében olvassuk, hogy Isten Szellemét kik 

kapják meg? Isten gyermekei, mert akiket Isten Szelleme vezérel, azok Istennek fiai –

olvassuk a Róma 8. fejezetben. Jézus is azt mondta, hogy a Szellemét nekünk adta, hogy a 

Szent Szellem fog elvezetni benneteket minden igazságra. Aki újjászületik, aki befogadja 

Jézust a szívébe, mert a világ nem kaphatja meg a kenetet. A világ nem kaphatja meg Isten 

kenetét, Isten erejét, mert ezt csak Isten fiai, Isten gyermekei, Isten elhívottjai – Isten 

felkentjei az Ószövetségben – ők kapták meg az Isten kenetét. Az elhíváshoz azt a mennyei 
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erőt, azt a mennyei hatalmat, amivel be tudták tölteni, és be tudják tölteni ma is az 

elhívásukat. Ez a kenet. Nézzük a 27-es igeverset.  

27. És az a kenet, amelyet ti kaptatok tőle, bennetek marad, és így nincs szükségetek 

arra, hogy valaki tanítson titeket; hanem amint az a kenet megtanít titeket mindenre, 

úgy igaz is az, és nem hazugság, és amiként megtanított titeket, úgy maradjatok Őbenne. 

Van egy tanítónk, és a tanítónk a kenet. Hogyan tanít a kenet bennünket? Ez nem azt 

jelenti, hogy nem kell gyülekezetbe járni többet, nem kell olvasnunk a Bibliát, és nem kell az 

Igét hallgatnunk. Ez egyáltalán nem arról szól, hogy majd a kenet megtanít bennünket. 

Hanem Isten Igéje maga fölkent, hiszen az Ige kicsoda? Az Ige maga Krisztus, és Isten Igéje 

föl van kenve. Isten Igéjébe erő és hatalom van, és ahogy Pál apostol írja az Efézusi levélben, 

hogy Isten adjon nektek bölcsességnek és kijelentésnek Szellemét az Ő megismerésében. 

Hogyan fogjuk megismerni Isten Igéjét? Hogyan tudunk növekedni Krisztusban? Hogyan 

tudunk tanulni? Isten kijelentése által, és ez a kijelentés honnan jön? Isten Szellemétől.  

Az Igét kétféleképpen nevezik. Van a logosz, ami az írott Ige, ehhez bárki hozzáférhet. 

Néha látsz olyan embereket, akik teológusnak mondják magukat, és ismerik a betűt. Ismerik a 

Bibliát, ismerik a történetet, ismerik a történelmet, de mégis vakok. Mégsem látják a lényeget, 

mert a leplet ki tudja elvenni a mi szemünkről? Isten Szelleme. Mert Isten Szelleme tudja csak 

megnyitni nekünk az Ige ajtaját. Aki nincs felkenve, akin nincs Isten Szelleme, aki nincs 

újjászületve, az előtt teljesen le van kódolva az egész Szentírás. Ők nem látják Isten Igéjének 

igazságát, őrajtuk nincs ott Isten természetfeletti ereje, és ezért nem érted, amikor beszélsz 

hitetlen emberekkel, akik egy-két sort tudnak idézni a Bibliából. Nem érted, hogy ők miért 

nem értik? Azért nem értik, mert őbennük nincs Isten Szelleme, nincs bennük a világosság, és 

az a természetfeletti ismeret, amit csak Isten tud nekünk megadni. Senki más. Nézzük meg 

együtt ezeket az igazságokat.  

2Korinthus 1,20–22. 

20. Mert Istennek valamennyi ígérete Őbenne lett igenné és Őbenne lett Ámenné az 

Isten dicsőségére miáltalunk. 

21. Aki pedig minket veletek együtt Krisztusban megerősít és felken minket, az Isten az; 

22. Aki el is pecsételt minket, és a Szellemet, mint foglalót adta a mi szíveinkbe. 

Még egyszer: aki elpecsételt minket, és a Szellemet, mint foglalót adta a mi szíveinkbe. 

Hogy lehet hozzájutni Isten kenetéhez? Isten adja. Ő a forrás. Ő a kenetadó. Ugye ismeritek a 

tíz szűznek a történetét? Az öt bolond, és az öt bölcs. Mondta, ha kenetre van szükségetek, én 

nem tudok adni az én kenetemből. Nekem nincs olyan kenetem, amit neked át tudnék adni, 

amit neked oda tudnék adni. Hanem ki a forrás? A kenet forrása maga Isten. Ő az, aki adja a 

kenetet. Ő az, aki fölken bennünket. Nem tudod megszerezni sehol. Nem tudod megszerezni 

egyik szolgálótól sem, egyetlen konferencián sem, egyetlen összejövetelen sem. Sehol nem 

tudod megszerezni. Egyedül Isten az, aki téged fölken.  

Dicsérjük az Urat ezért, és menjünk tovább. Lapozunk egyet a Bibliánkban a 4. részhez. 

Hol van ez a kenet? Ez a kenet bennünk és rajtunk van.  

2Korinthus 4,7.  

7. Ez a kincsünk pedig cserépedényekben van, hogy amaz erőnek nagy volta Istené 

legyen, és nem magunktól való. 

Amit Isten végez, azokat embereken keresztül végzi, és Isten hív el embereket szolgálatra. 

Ő adja a szolgálatokat, az elhívást, és az elhíváshoz adja az Ő képességét. Odaadja az Ő 

mennyei erejét. Oda van kenetünk, ahova van az elhívásunk. Nem tudunk mást megtenni, 

mint azt, amire Isten adta a kegyelmet. Látunk embereket, hogy hústestből szeretnének olyan 

dolgokat megtenni – azt hiszem, ebbe beleestünk mindannyian, hogy szeretnénk olyan dolgot 

tenni –, amire nincs ott a kenet, nincs ott az elhívás. Az egész dolog ilyen nyögvenyelősen 

megy, mert a kenet nélkül, az olaj nélkül semmit nem tudunk megtenni. Lehet saját erőből 

erőlködni, abból az egy nagy erőlködés lesz. De ha beállunk Isten akaratába, és követjük az Ő 
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vezetését, követjük a kenetet, akkor nagyon olajozottan, és nagyon könnyen el tudjuk végezni 

Isten kenete által mindazt, amire elhívott bennünket. Lapozzunk 1Péter leveléhez. Megnézünk 

egy-két igeverset.  

1Péter 4,10–11. 

10. Szolgáljatok egymásnak azzal a kegyelmi ajándékkal, amit ki-ki kapott, mint 

Isten sokféle kegyelmének hű sáfárai. 

11. Ha valaki szól, mintegy Isten Igéit szólja; ha valaki szolgál, mintegy azzal az 

erővel szolgáljon, amelyet Isten ád: hogy mindenben dicsőíttessék az Isten a Jézus 

Krisztus által, akinek dicsőség és hatalom örökkön örökké. Ámen.   

Mit mond Péter apostol? Hogy hogyan szolgáljunk azzal a bölcsességgel, azzal az erővel, 

amit kinek-kinek Isten ád. Nézzük tovább. Az Efézusi levélre lapozzunk, hogy megnézzünk 

egy-két igehelyet. Ott a szolgálati ajándékokat fogjuk megnézni. Nagyon jól ismert igehely.  

Efézus 4,11–14.  

11. És Ő adott némelyeket apostolokul, némelyeket prófétákul, némelyeket evangélis-

tákul, némelyeket pedig pásztorokul és tanítókul: 

12. Szolgálat munkájára tökéletesítve a szenteket, a Krisztus Testének építésére: 

13. Míg eljutunk mindnyájan az Isten Fiában való hitnek és az Ő megismerésének 

egységére, érett férfiúságra, a Krisztus teljességével ékeskedő kornak mértékére, 

14. Hogy többé ne legyünk gyermekek, akik mindenféle tanítás szelében ide-oda 

hányódnak és sodródnak az emberek álnokságától, tévútra csábító ravaszságától.  

Nézzük meg, hogy ki adta a szolgálatokat? A szolgálatot nem lehet megszerezni 

egyetemeken, tanfolyamon, teológiai iskolákon. Nem baj, hogy ezek vannak, nyilván az 

ismerettel semmi probléma nincsen, de igazán a kenet az, ami alkalmassá teszi a szolgálatokat 

arra, amire Isten őket elhívta. Ezért egy felnőtt gyülekezet nem személyre néz, hanem arra, 

aki a kenetet adta. Ugye nagyon jól ismert mondás, tudja mindenki, hogy Isten még Bálám 

szamarát is tudta használni, mert megszólalt annak a prófétának. Van reménységetek a mai 

napon. Nem vagytok remény nélküliek.  

Ő adott némelyeket apostolokul, némelyeket prófétákul, némelyeket evangélistákul, 

pásztorokul, a szolgálat munkájára, tökéletesítve a szenteket, a Krisztus Testének építésére. 

Tehát így mindjárt látjuk azt, hogy a kenet nélkül nem tud épülni a szolgálat, nem tud épülni a 

gyülekezet, nem tudnak épülni a hívők, hiszen fontos az, hogy azok a szolgálatok Istentől 

elrendelt szolgálatok legyenek. Isten kenete kell, hogy ott legyen, mert nem tudunk Isten 

kenete nélkül, Isten ereje nélkül tenni semmit. Itt van egy csomó szék. Én nem tudom 

megtölteni ezt az egyházat hívőkkel. Lehet akármilyen szuper ember, lehet akármilyen szuper 

prédikátor, vagy akármilyen szuper képességekkel rendelkezhet, az Ige azt mondja: Ha az Úr 

nem építi a házat, hiába dolgoznak azon annak az építői. Vagy, ha az Úr nem őrzi a várost, 

akkor hiába vigyáznak az őrizők.  

Egy dolgot kell megértenünk: véget kell vetnünk annak, hogy annyira a magunk 

természetes képességeire hagyatkozunk, helyette Isten képességeit kell hagynunk, hogy 

működjön rajtunk keresztül. Isten kenete nélkül, Isten ereje nélkül semmit nem tudunk tenni. 

Ha Isten téged egy vállalkozónak hívott el, akkor odaadja ahhoz a kenetet. Isten odaadja 

ahhoz a bölcsességet. Isten odaadja ahhoz a befolyást. Vagy ha valakit éppen a politikába 

hívott el Isten, akkor Isten odaadja ahhoz azt a kenetet, azt az erőt, azt a hatalmat, amivel el 

tudja végezni. Igazán a kenet az egy sokkal nagyobb kincs, sokkal értékesebb kincs, mint mi 

azt valaha látjuk, és mindazt valaha elgondoltuk. Lapozhatunk az Efézus 3,20-hoz is. Pál 

apostol imáját nagyon jól ismerjük. 

Efézus 3,20.  

20. Annak pedig, aki véghetetlen bőséggel mindent megcselekedhet a bennünk 

munkálkodó erő [kenet] szerint, feljebb hogynem mint kérjük vagy elgondoljuk, 
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Ki az, aki képes elvégezni Isten munkáját bennünk, rajtunk keresztül? Isten ereje, az Ő 

kenete. Tudnod kell, hogy Isten ereje, Isten kenete ott van rajtad, és ott van benned, és ott van 

minden hívőben. Menjünk egy kicsit az Ésaiásra, nézzünk egy kicsit a próféciákra. Tudjuk, 

hogy közel 700 évvel Krisztus születése előtt Ésaiás próféta munkálkodott.  

Ésaiás 10,27.  

27. És lesz ama napon: eltávozik az ő terhe válladról és igája nyakadról, és meg-

semmisül az iga a kenet miatt.  

A kenet alatt, és a kenet miatt. Az iga az elnyomásnak a szimbóluma. Nagyon sok 

embernek a vállán van olyan iga, olyan teher, amit már nem tud elhordozni. Látjuk, hogy az 

emberek mindezeket a problémákat testi módon, a világ módján próbálják megoldani. De mi 

az, ki az, akire valójában szükségünk van? Ki az, aki el tudja mozdítani az igát, és aki meg 

tudja törni az iga jármát, terhét? A kenet. Ott van bennünk a megoldás. Ott van rajtunk a 

kenet, ott van Isten ereje, aki rendelkezésére áll minden egyes hívőnek, hogy az iga 

összetörjön a kenet alatt. Ezek mind próféciák, amelyek már beteljesedtek.  

Ésaiás 11,1–5. 

1. És származik egy vesszőszál Isai törzsökéből, s gyökereiből egy hajtás növekedik 

és gyümölcsöt hoz. 

2. Akin az Úrnak Szelleme megnyugoszik: bölcsességnek és értelemnek szelleme, 

tanácsnak és hatalomnak szelleme, az Úr ismeretének és félelmének szelleme. 

3. És gyönyörködik az Úrnak félelmében, és nem szemeinek látása szerint ítél, és nem 

füleinek hallása szerint bíráskodik: 

4. Igazságban ítéli a gyöngéket, és tökéletességben bíráskodik a föld szegényei felett; 

megveri a földet szájának vesszejével, és ajkai leheletével megöli a gonoszt. 

5. Derekának övedzője az igazság lészen, és veséinek övedzője a hűség.  

Nézzük meg, hogy mit mond a próféta? Itt az Ige elmondja, hogy Isai törzsökéből, tehát 

Júda nemzetségéből fog jönni. Akin az Úrnak Szelleme megnyugszik. Kiről beszél itt? 

Jézusról beszél, a Messiásról, aki eljött közénk testben. Jézus ugyanúgy volt Isten, ugyanúgy 

volt ember, de maga Isten fia, maga a testté lett Ige sem tudott mit kezdeni a kenet nélkül. 

Tudjuk nagyon jól, hogy Jézusnak is be kellett merítkezni Bemerítő János szolgálatában, majd 

rászállt Isten Szelleme, és a kenet erejével szolgált. Ott kezdte meg a földi szolgálatát. Ezt 

idézi az Apostolok cselekedeteiben az Ige, amikor Péter prédikál: 

Apostolok cselekedetei 10,38.  

38. A názáreti Jézust, mint kené fel Őt az Isten Szent Szellemmel és erővel, aki 

széjjeljárt jót tévén és meggyógyítván mindeneket, kik az ördög elnyomása alatt voltak; 

mert az Isten volt Ővele.  

Amikor a kenet bennünk van, akkor mi történik? Isten van velünk. Ő ott lakik bennünk. 

Isten Szellemének a temploma vagyunk. Isten Szelleme lakik bennünk. Isten kenete, Isten 

ereje van bennünk. Jézus – tudjuk nagyon jól a Filippi levélből – nem tekintette zsákmányul 

azt, hogy Ő az Istennel egyenlő, hanem szolgai formát vett fel, megalázta magát, és egészen a 

keresztfának a haláláig megalázta magát. Ő kiüresítette magát isteni hatalmából, és mint 

felkent, mint Krisztus, mint Messiás szolgált itt a földön. Az nem Jézus természetes képessége 

volt, ahogy itt szolgált, hogy meggyógyított embereket. Isten Szelleme munkált rajta 

keresztül. Amíg Szellemmel be nem teljesedett, be nem teljesedett Isten erejével, addig az Ige, 

maga az Ige nem tette azokat, amiket tett, amíg az Ige föl nem kenetett. Onnantól kezdve 

kezdte meg Jézus a földi szolgálatát. Nem tudom, miért gondolják egyesek, hogy Isten ereje 

nélkül, a Szent Szellem, és a kenet nélkül bármit el tudnak végezni Isten országában? Ez nem 

emberi képesség. Ezt meg kell érteni. Mindegy, hogy mit teszel, mennyire vagy szorgalmas a 

gyülekezetben, hány alkalmat rendezel, mit csinálsz, mennyit tanulsz, mennyire vagy 

szorgalmas. A kenetet Isten adja, és a kenet nélkül semmit nem tudunk megcsinálni, 

hústestből. Ki az, aki már csinált hústestből valamit? Ugye? Mindannyian tettünk már ilyet. 
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Tudtuk, hogy hova jutottunk, lett belőle egy nagy erőlködés, lett belőle egy nagy semmi a 

végén, és egy sok zűrt okoztunk saját magunknak.  

Azt mondja, hogy Isten ad nekünk bölcsességet. Mert a Szent Szellem, a kenet, az egyben 

a bölcsesség Szelleme is. Igaz? Értelemnek Szelleme. Mit csinálsz, ha tanácsra van 

szükséged? Megkérdezed a szomszédasszonyt, annak a szomszédasszonyát. Megkérdezel 

olyan embereket, akik maguk se tudják, hogy mit csináljanak. Elmegyünk, és tanácsot kérünk. 

Közben pedig bennünk van Isten Szelleme. Ott van a bölcsességnek, az értelemnek, és a 

tanácsnak a Szelleme. Nagyon sokszor van az, hogy feladatok vannak előttünk, hogy mit 

kellene csinálni, mit tegyünk. Én nem tudom. De ismerek valakit, aki tudja. Ha valamit nem 

tudunk, akkor meg kell kérdezni, hiszen maga az a nagyobb van bennünk. Az értelemnek, a 

bölcsességnek, és a tanácsnak a Szelleme. Nagyon sokszor állunk olyan helyzetben az 

életünkben, amikor megrekedtünk valahol, és azt mondjuk, hogy akkor most hogyan tovább? 

Mit csináljak? Ilyenkor elkezdünk tanácsokat kérni ettől, attól, amattól. Megkérdezel öt 

embert, az ad neked ötféle tanácsot. De neked egy jó megoldásra van szükséged, és az az egy 

jó megoldás hidd el, hogy Istennél van! Nagyon sokszor megkérdeznek bennünket emberek, 

mikor imádkozunk a gyógyulásokért, hogy most elmenjek az orvoshoz? Ne menjek el az 

orvoshoz? Hát ki vagyok én? Isten vagyok, hogy én ezt meg tudom mondani neked? Lakik 

benned valaki, aki ezt neked meg tudja mondani. Vannak, akik azért mentek el idő előtt a 

mennybe, mert elmentek az orvoshoz, és nem kellett volna. Van, hogy el kellett volna menni 

az orvoshoz, és nem mentek el, és azért vannak a mennyben. Meg kell tanulnunk, hogy 

felnőjünk, és élő kapcsolatra hívott el minket Isten. Nekünk egy élő kapcsolatunk van. Isten 

nekünk nem egy távoli Isten, aki ott fent van a mennyben, mi meg itt vagyunk lent a földön, 

és fütyül ránk, sokan így gondolják. Hanem mi Isten Szellemének vagyunk a temploma. Isten 

bennünk lakozik. Istennel egy élő kapcsolatunk van, a kereszténység erről szól. Nem egy 

vallás a kereszténység, hanem egy élő kapcsolat Istennel. Igen, Isten gondot visel rád, ezért 

adta a Szent Szellemét, hogy a Szent Szellem által vezessen. Azt mondja, hogy a hatalomnak 

a Szelleme.  

Róma 13,1.  

1. Mindenki engedelmeskedjék a felsőbb hatalmasságoknak; mert nincs hatalmas-

ság, hanem csak Istentől; és amely hatalmasságok vannak, az Istentől rendeltettek.  

Nincs hatalom, hanemha Istentől. Még a világi hatalmak is Istentől vannak, majd fogjuk 

nézni. Megnézzük, amikor világi királyokat hívott ki az Isten, és azt mondta, hogy ez az én 

szolgám. Ezért írja a Róma 13. fejezetben, ezért írja Péter a levelében, hogy 

engedelmeskedjetek a világi hatalmasságoknak. Mert nincs hatalom, csak Istentől. Aki a 

hatalmasságnak ellene veti magát, az számíthat a büntetésre. Majd azt is megnézzük, hogy 

hogyan, és milyen módon engedelmeskedünk a hatalmasságoknak, a vezetőknek. Tehát írja a 

Biblia Timótheus levelében, hogy tartassanak esedezések, könyörgések minden emberekért, és 

imádkozzunk a vezetőkért, imádkozzunk a hatalmon lévőkért, imádkozzunk azokért az 

emberekért, akik bármilyen hatalommal bírnak fölöttünk. Ha megnézed Jézus szolgálatát, Jézus 

sem mondta, hogy nem kell engedelmeskedni a hatalmon lévőknek. A farizeusok próbára tették, 

kísértették Őt, kérdéssel mentek elé, hogy fizessenek-e adót a császárnak. Ezek olyan kérdések, 

melyekkel tőrbe akarták csalni Jézust. Ha azt mondja, igen, akkor is bajba kerül. Ha azt mondja, 

nem, akkor is bajba kerül. Nem kell minden ostoba kérdésre választ adni! Nézd meg, hogy 

Jézus sem adott minden ostoba kérdésre választ, hanem visszakérdezett. Kinek az arcképe van a 

pénzen, ami a kezedben van? A császáré. Na, hát akkor meg kell adni a császárnak, ami a 

császáré, Istennek pedig azt, ami az Istené. A császárnak jár az adó, Istennek jár az imádat. 

Jézus megfogalmazta az istenfélelmet. Mégpedig pontosan akkor tette, amikor felkenetett, és a 

Szellemtől vitetett a pusztába, ahol megkísértette az ördög. Mivel kísértette meg? A testi 

kívánságokkal, amivel téged is, és engem is meg fog. Rá akarta venni, hogy őt imádja. De Jézus 

azt válaszolta: Meg van írva: A te Uradat, Istenedet imádd, és csak neki szolgálj! Nem hajtunk 
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térdet a sátán előtt! Ki tette Jézust erőssé, hogy ezt meg tudja tenni? A Szent Szellem ereje. Az 

elmúlt vasárnap is csodálatos üzenetet hallottunk, de Isten Szelleme nélkül még a hústest 

kívánságait sem tudjuk legyőzni. Ehhez is természetfeletti erőre, Isten természetfeletti kenetére 

van szükségünk. Mert a kenet töri meg az igát, a kenet töri meg a függőségeket, a kenet által 

tudjuk megtörni a hústest kívánságait. A Galata 5-ben olvassuk a Szellem gyümölcseit, és a 

hústest kívánságait is, amiről beszélünk. 

Nézzük meg Ésaiás 61-ben azt az igeszakaszt, amit Jézus az első prédikációjában idéz. A 

Lukács 4-ben olvassuk az első üzenetét.  

Ésaiás 61,1–3. 

1. Az Úr Isten Szelleme van énrajtam azért, mert fölkent engem az Úr, hogy a 

szegényeknek örömhírt mondjak; elküldött, hogy meggyógyítsam a megtört szívűeket, 

hogy a foglyoknak szabadulást hirdessek, és a megkötözötteknek megoldást; 

Jézus felkenetett, tehát Ő a Felkent magyarul, görögül Krisztus, héberül Messiás. A kenet 

nélkül nem tudsz Evangéliumot hirdetni sem, mert a kenet fogja meggyőzni az embereket. A 

Szent Szellem fogja őket meggyőzni Jézus Krisztus haláláról és a feltámadásáról. Kenet nélkül 

nem tudnak újjászületni az emberek. Én nem tudok senkit meggyőzni arról, hogy Jézus 

feltámadt, arról sem, hogy meghalt, arról sem, hogy a keresztre ment. Én nem voltam ott, de 

amikor szóljuk ezeket az igazságokat, akkor a Szent Szellem bizonyságot tesz a hallgatóságnak, 

hogy: Igen, igazat beszél, mert én ott voltam! Sőt, a Szellem által hozta ki a halálból Isten a 

juhok nagy pásztorát. Azt írja a Róma 8-ban, hogy ugyanaz, aki föltámasztotta Krisztust, képes 

megeleveníteni a mi halandó testünket is az Ő bennetek lakozó Szelleme által. Isten Szelleme 

által, a kenet által képes Isten meggyógyítani a testünket. Most is imádkoztunk, de mi nem 

tudunk gyógyítani. De Isten Szelleme, Isten kenete aktivizálódik, és az a kenet kiárad, az 

emberek pedig meggyógyulnak egy másodperc alatt. Nem tudom, Isten hogyan teszi. 

Imádkozok emberekért, és megnyílnak a füleik. Nem tudom, hogyan teszi. Most is ugyanúgy 

csodálkozom, mint amikor először láttam ilyet. De Isten meg tudja tenni! Meggyógyul egy 

sánta. Rátesszük a kezünket, imádkozunk, és nem fáj a dereka, megnyílik a szeme, és hasonló 

csodás dolgok történnek. Én ezt nem tudom megtenni, ez nem én vagyok, hanem a kenet, és 

nem te vagy, hanem a kenet. Nem neked kell megtenni – mondta egy szolgáló, aki már negyven 

éve szolgált, és fölismerte az Evangélium lényegét. Azt mondja: Nem nekem kell megtenni, 

Krisztus tette meg helyettem. Ez az óriási felismerés, amikor eljut hozzád, akkor egy hatalmas 

lépést teszel előre Isten országába. Mert nem a te képességedről, nem az én képességemről szól, 

hanem az Ő képessége rajtam, az Ő képessége rajtad, mert Isten így szerkesztette egybe a testet. 

Az én házam az én váram. Az egész Test egy, a Krisztus Teste egy. Nincs még egy olyan 

gyülekezet, mint a miénk! Dicsőség az Úrnak! De akkor most tapsolj tovább, mert nincs még 

egy olyan gyülekezet, mint a másik, a szomszéd gyülekezet. Dicsőség az Úrnak! Mert Isten 

nem fénymásolón csinált bennünket. Minden gyülekezetnek, minden szolgálatnak megvan az 

elhívása. Én csodálom ezeket a fiatalokat – a Felház fiataljait -, mert ők Istentől azt a kegyelmet, 

azt a kenetet kapták, hogy ezt meg tudják tenni. Én hiába állok oda, az nem az én kenetem. Az 

nem az enyém, vagy a tied. Azt a legnehezebb dolog megtenni Isten országában, hogy le kell 

vetni a testiségünket, és Isten kenetére kell, hogy hagyatkozzunk. Hagynunk kell, hogy Isten 

Szelleme vezessen bennünket.  

Tehát az Örömhírnél tartottunk.  „Elküldött, hogy meggyógyítsam a megtört szívűeket, 

hogy a foglyoknak szabadulást hirdessek, és a megkötözötteknek megoldást”, tehát, hogy 

feloldja a megkötözötteket. Mindezt Isten kenete végzi, mindezt Isten ereje végzi. 

2. Hogy hirdessem az Úr jókedvének esztendejét, és Istenünk bosszúállása napját; 

megvigasztaljak minden gyászolót; 

Mit mond az Ige? Nem tudunk mi vigasztalást sem adni az embereknek. Gyakran 

találkozunk olyanokkal, hogy a hozzátartozóik elmennek, hazamennek, mi nem tudjuk pótolni 
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azt az űrt, azt a hiányt. Isten Szelleme képes arra, hogy a gyász helyett az öröm kenetét adja. 

Hálát adunk Istennek!  

3. Hogy adjak Sion gyászolóinak ékességet a hamu helyett, örömnek kenetét a gyász 

helyett, dicsőségnek palástját a csüggedt szellem helyett, hogy megigazultság fáinak nevez-

tessenek, az Úr plántáinak, az Ő dicsőségére! 

Hálát adunk Istennek, az Ő kenetéért! Ezt végzi a kenet. Megnézhetjük Lukácsnál – már 

idéztük –, amikor Jézus felkenetik. Ezt a részt különösen szeretem. Vannak, akik azt mondják, 

hogy a Szentháromság nem létezik, meg azt is, hogy Istennek nincsen fia. Hallottátok már 

ezeket? Hát a 2. zsoltárt el kellene olvasni, a Messiás zsoltárt, hogy: Én kentem fel az én 

Fiamat, a Sionon. Visszatérve a Lukácshoz, a felkenetésnél is kijelenti, hogy ez az én szerelmes 

Fiam, akiben gyönyörködöm. Amikor felkenetsz, akkor Isten neked is azt mondja, hogy: Ez az 

én szerelmes fiam, akiben gyönyörködöm. Tudtad, hogy Isten gyönyörködik benned? Mert 

ugyanúgy az Ő fia vagy. Örökösei vagyunk Istennek, örököstársai vagyunk Jézus Krisztusnak. 

Azt mondja az Ige, hogy ugyanúgy vagyunk ebben a világban, ahogy Ő van – 1János 4,17-ben 

olvassuk ezt, hogy ahogy Ő van, mi is úgy vagyunk ebben a világban. Isten gyönyörködik 

bennünk, Isten szeret bennünket, mert átmentünk a halálból az életbe. A halál nincs a jövődben, 

a halál a múltadban van. Érted ezt? Amikor újjászülettél, azóta nincs a te jövődben halál. Fizikai 

halál van, félre ne értsd. Ezt nagyon sokan nem értik meg. Ez egy akkora falat, hogy ezt nagyon 

sokan nem tudják lenyelni, hogy egy ember nem kárhozik el. Te már megmenekültél, 

megszabadultál, Isten Szelleme elpecsételt téged. Föl vagy kenve, Isten országához tartozol, 

átmentél. Az üldözőid már sehol nem érnek utol. Kész, megmenekültél. Isten országában vagy. 

Isten szeretné, hogyha fölnövekednénk. Ez Isten Szelleme által történik, mert a kenet épít föl 

bennünket. Isten azt szeretné, ha kitöltenénk az időnket, szeretné, ha gyümölcsöt teremnénk, 

szeretné, hogy itt a földön jó életünk legyen. Isten kenete nélkül, Isten ereje nélkül nem fog 

menni. 

Megnézhetjük a Zakariás 4,6-ot. Majd a jövő héten fogok erről beszélni. Vannak ott nagyon 

érdekes részek Illés szolgálatáról, és az Újszövetségben, a Jelenések könyvében. Beszél a Biblia 

egy-két dologról, amit nagyon sok ember félreért, és félremagyaráz. 

Zakariás 4,6–7. 

6. És felele, és szóla nékem, mondván: Az Úr beszéde ez Zorobábelhez, mondván: Nem 

erővel, sem hatalommal, hanem az én Szellememmel! azt mondja a Seregeknek Ura. 

7. Ki vagy te, te nagy hegy? Lapállyá leszel Zorobábel előtt, és felviszi a csúcskövet, és 

ilyen kiáltás támad: Áldás, áldás reá! 

Ki ez a Zorobábel? Mi történt? Miről szól ez az igevers? Zakariás volt a próféta a második 

templom felépítésénél. Megnézzük Izrael történetét, és Júda történetét. Azért beszélek erről, 

mert három király volt, aki egész Izrael fölött uralkodott. Az első király Saul volt. Ő volt 

Izraelnek az első királya. Korábban Isten bírákat használt, ilyen volt például Éli. Éli pap volt, és 

bírálta, ítélte Isten népét. De Éli fiai gonoszul cselekedtek, Hofni, és Fineás visszaéltek a 

hatalmukkal, elfordították az igaz ítéletet, hozzányúltak az áldozati állatokhoz, paráználkodtak, 

és több helytelen dolgot cselekedtek.  Bizony, Isten megítélte Éli házát. Ne felejtsük el, az 

ószövetségben vagyunk! Utána jött Sámuel próféta. Tudjuk, hogy Anna meddő volt, nem 

lehetett gyermeke.  De gyermekért imádkozott, és eljárt a templomba, és az elsőszülött 

gyermekét, aki még meg sem született, fölajánlotta Istennek. A lényeg az, hogy megszületett 

Sámuel, és oda is adta Istennek. Éli pap házában nőtt fel, papi öltözetbe öltöztették, a prófétai 

öltözetbe. Ez mind-mind megtörtént, és egyszer csak Isten szólt Sámuelhez, és Sámuel 

megkezdte a szolgálatát. Mivel gonoszul cselekedtek Éli fiai, a nép nagyon elkeseredett. Ezért 

azt mondták: Királyt akarunk, nekünk királyra van szükségünk! Mi ugyanúgy királyt akarunk, 

mint azok a pogány népek! Sámuel elmondta nekik, hogy mi történik akkor, ha királyuk lesz. 

Elviszi a fiaitokat katonának, adót szed tőletek, stb. Tehát újabb igát, újabb terhet vesztek 

magatokra. De ha ti ezt akarjátok, akkor jó, legyen nektek királyotok. Mi történt? Fölkente Sault 
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királlyá, aki kereste az apjának a szamarait. Végül is talált egy királynak, valót, Isten fölkente, 

jött Sámuel próféta, és ráöntötte az olajos szelence tartalmát. Ahogy rákerült a kenet, rákerült az 

olaj, mi történt? Nem az olajtól vált királlyá, hanem azért, mert Isten azt mondta, hogy: Jó, 

akkor te király vagy, királlyá kentelek téged, és odaadom hozzá ezt a hatalmat! Nem volt egy 

nagyon művelt ember, nem volt nagyon tájékozott. Ha megnézed a Bibliában, akkor azt látod, 

hogy attól volt rendkívüli, hogy talán egy fejjel magasabb volt, mint az összes többi. Jól nézett 

ki. No, hát jó lesz ő nekünk királynak! És királlyá kenték föl.  

Mi történt? Isten a Saulon lévő kenet által megszabadította Izraelt a környező támadásoktól, 

a filiszteusoktól. Az ammoniták fölött győzelmet aratott. Isten azt mondta neki, hogy: Pusztítsd 

el őket! De mit tett Saul? Nem azt tette, amit Isten mondott neki, mert félt a néptől. Félt, hogy 

mit fog mondani a nép, meg akart felelni a népnek, és meg akart felelni az embereknek. És nem 

tette meg, amit Isten mondott. Jött a próféta. Tudjátok, annak idején, ha egy házba beállított a 

próféta, két dolog történt. Vagy a kenetes szelencével jött, vagy ítélettel. Jelentem, hogy nekünk 

nincs ítéletünk már Istentől. Ezt még egyszer elmondom. Vannak, akik ezt nehezményezik, de 

akkor sincs ítéletünk. Mi már megítéltettünk Krisztusban, viszont van ítéletünk Jézustól. Oda 

kell állnunk Krisztus ítélőszéke elé. Egyébként ebből készültem egész héten, Istennek az 

ítéleteiről. Majd fogok róla prédikálni, de az nem ma lesz. Igenis, meg leszünk ítélve a 

cselekedeteink által, de rajtunk már nem Isten ítélete van. Mit ír az 1Korinthus 5. része? 

Ítéljétek azért meg egymást, mert a világot ki fogja megítélni? A világot Isten fogja megítélni. 

Végül is Sault Isten kenete tette alkalmassá arra, hogy elvégezze azt a munkát, amire Isten 

őt elhívta. Kenet nélkül semmit nem tudott tenni. Mi történt, amikor elveszítette a kenetét? 

Amikor azt mondta, hogy: Jó, Saul, elég volt belőled! Jött a próféta, és azt mondta, hogy: Nem 

vagy király innentől kezdve! Továbbra is ő ült a trónon. Király volt úgy látszólag, de hiányzott a 

lényeg az ő királyságából, a kenet. A kenet eltávozott róla. Jött a szomorúság, jött a depresszió, 

minden rossz dolog jött. Utána Isten azt mondta Sámuelnek, hogy: Menj el, és kend föl 

királynak azt, akit majd én mondok neked. Elment Isai házába, és ott látta a szuper, deli 

legényeket, és gondolta, hogy biztos ez lesz az, biztos ez lesz az. Szólt Isten, hogy nem, nem 

nem! Isten nem az ember külsejét nézi, hanem a szívét. És akkor már ott volt Isai összes fia, de 

a próféta megkérdezte tőle, hogy van még fiad? Hát még egy van, őrzi a birkákat ott valahol. 

Valahol van, még be se számolták a családba szinte. Na, mindegy, hát hívd ide! Amikor 

meglátta a próféta, mondta neki Isten, hogy ő az! Ő az, aki a király, ő az, aki föl fogok kenni, és 

Sámuel ráöntötte a szaruból az olajat.   

Rajta volt Dávidon a kenet, de a trónon mégsem ő ült. Amikor Isten elhív egy feladatra, az 

nem biztos, hogy azonnal be fogsz tudni állni abba a munkába. Nagyon sokan türelmetlenek, 

elveszítik a türelmüket. Nézd meg, hogy mi történt Dáviddal? Az égvilágon semmi! Ugyanúgy 

őrizte a birkákat tovább, mintha mi sem történt volna. A filiszteusokkal harcba került Izrael 

népe. Mi történt? Megrekedtek. Egy Góliát, egy filiszteus, egy három és fél méteres szörnyeteg 

vezetésével üvöltöztek Isten népére. Mindenki remegett. Ha nincs ott Isten ereje, Isten kenete, 

Isten hatalma, akkor félelem van. Mert nem a félelemnek szellemét adta nekünk az Isten, hanem 

erőnek, hatalomnak, józanságnak a szellemét. Ezt is a Timótheus levélben olvassuk. Nem volt 

ott a kenet. Ott volt a félelem, a rettegés, a bukás veszélye. Aztán jön egy tizenéves fiú, aki 

hozta az ebédet a bátyjainak, a nagy harcosoknak, akik rettegtek Góliáttól. Mi történt Dáviddal? 

Azt kérdezte, hogy: Ki ez a körülmetéletlen filiszteus, aki gyalázattal illeti Isten népét? Kicsoda 

ez? Dávid magához mérte ezt a Góliátot? Dávid nem volt egy nagy növésű, ahogy leírják, 

Góliát pedig három és fél méter. Azért tudom, mert le van írva, hogy hány sing, hány könyök 

magas volt. Egy sing körülbelül 45 cm. Tehát a méretei, olyan három és fél méter.  

Ha természetes szinten akarsz szembeszállni a Góliáttal, akkor valószínűleg úgy jársz, mint 

Saul, meg az egész felkenetlen hadsereg. Amikor Isten Szelleme eltávozott onnan, amikor nem 

volt közöttük Isten ereje, nem volt ott a kenet, akkor ott volt a bukás, a félelem, a veszteség. 

Akkor jött Dávid, és azt kérdezte, hogy mi lesz azzal, aki legyőzi ezt a Góliátot? Mi fog történni 
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azzal? Azt a király meg fogja jutalmazni. Odavitték Saul elé, az ránézett, egyből felemelte a 

hitét Dávidnak. Azt kérdezte Saul, hogy: Mit akarsz te? Ez egy hadakozó férfiú, te meg még 

gyerek vagy. Óriási motivációt kapott, igaz? Biztatta a király? De mindegy, ha úgy gondolod, 

próbáld meg. Mit válaszolt erre Dávid? Én, ha jött a medve, megvédtem a birkákat. Hű voltam 

azon, amit Isten adott. Lehet, hogy csak pár birkát adott, de hűséges voltam rajtuk. Ha jött a 

medve, akkor nekimentem. Ha jött az oroszlán, akkor sem hagytam. És erre azt mondta Saul, 

hogy akkor jól van, ott a kardom, ott a ruhám. Egy fejjel magasabb volt Dávidnál, vagy 

kettővel, nem tudjuk. Milyen a kenet nélküli gondolkodás? Milyen a világ gondolkodása? Igen, 

talán meg tudsz vívni vele, de az én eszközeimmel tedd azt. Beöltözött abba a nagy ruhába, a 

király holmijába, és azt mondja a Biblia, hogy még menni sem tudott benne, nem bírt lépni. Azt 

mondta Dávid: Ez nem az én öltözetem, ez nem az én cuccom, ez nem az én ruhám. Köszönöm 

szépen, ezt nem kérem, megvan nekem a saját eszközöm. Lement a patak partjára, magához vett 

két kövecskét, és így szólt: Én majd azzal az eszközzel fogom legyőzni ezt a Góliátot, amit Isten 

ad nekem. Az Ő kenetével, az Ő erejével.  

Lehet, hogy neked is van egy Góliátod, neked is van egy nagy hegyed, neked is van egy 

legyőzhetetlen ellenséged. Akkor ez a győzelem nem következik be Isten ereje és Isten kenete 

nélkül. Ne felejtsd el, hogy nagyobb az, aki benned van, mint az, aki a világban van. Nagyon 

sokszor elcsüggednek az emberek, és azt látom, hogy reménytelen a helyzetük. De tudjad azt, 

hogy te Isten felkentje vagy, Isten kenete, Isten ereje ott van benned! És azt mondja az Úr, 

hogy: Nem te fogsz hadakozni, hanem én fogok hadakozni. Mi tette különlegessé ezt a 

Dávidot? A kenet. A rajta lévő kenet, Isten elhívása. Isten odaadta hozzá a kenetet. Nem volt 

sok barátja Dávidnak. Dávid legyőzte Góliátot, ünnepelték egy ideig. Aztán a kenetét vesztett 

király irigy lett, mert azt énekelték az emberek, hogy Saul megölte az ezrét, Dávid a tízezrét. 

Tehát Dávid a kenet által tízszer annyit végzett el, mint Saul a kenete nélkül. Ha győzelmet 

akarunk az életünkben, védelmet akarunk, akkor a hatalmunkat kell használnunk – ez nem egy 

világi hatalom, ez egy természetfeletti hatalom, ez Isten kenete az életünk felett.  

Meg fogjuk nézni Mózes elhívását a jövő héten. Amikor Isten elhívta Mózest, és Mózes 

szintén testből akarta megoldani a feladatot, akkor Mózest megmenekítette Isten. Tudjuk 

nagyon jól, hogy a négyszáz éves egyiptomi fogságba került Izrael. Négyszáz évig ott voltak 

Egyiptomban, József által jutottak oda. A történetet ismeritek, de ha nem, akkor elolvassátok a 

Bibliából. A lényeg az, hogy Isten megszabadította őket Egyiptomból, és ehhez a szabadításhoz 

Isten elhívott egy embert. Ezt az embert úgy hívták, hogy Mózes. Mózest már előkészítette erre, 

mert csecsemőként meg kellett volna, hogy öljék. De a szülei hit által megmenekítették, mert 

egy gyékény kosárban leengedték a folyón. Ott talált rá a fáraó lánya, kiemelte a folyóból, és az 

ő gyermekeként nevelte fel. De egy idő után Isten fölindította Mózes szívét a zsidó nép iránt. 

Nem tekintett arra, hogy ő a fáraónak a gyermeke, hanem amikor látta, hogy sanyargatják Izrael 

népét, és éppen vert valakit az egyik felügyelő, akkor közbelépett, és megölte ezt a felügyelőt. 

Kérdésem: Isten kérte tőle, hogy ezt tegye? Isten mondta neki, hogy ezt tegye? Nem. 

Legközelebb látott két testvért, két zsidót, akik veszekedtek egymással. Odament, és 

megpróbálta őket kibékíteni. Azt mondja neki a két veszekedő, hogy: Ki tett téged bírává 

fölöttünk? Vagy engem is meg akarsz ölni, mint azt a felügyelőt? Mi lett ennek a vége? Az, 

hogy elmenekült. El kellett, hogy meneküljön, mert kiderült, hogy mit tett.  

Isten kérte erre? Nem! Isten elhívása már előre el volt készítve. De szólt hozzá Isten, hogy 

ezt tegye? Nem! Elszaladt a pusztába, elment Jetróhoz, az ő birkáit őrizte. Egyszer, ahogy 

legeltette a juhokat, találkozott Istennel, az égő csipkebokorból szólította őt az Úr. Azt mondta 

neki: Mózes, most elküldelek a fáraóhoz! Nem, nem, Istenem, köszönöm, ezt nem kérem! 

Nekem ebből már van tapasztalatom, én már jártam ott. Én menjek oda? Már halálra kerestek, 

üldöztek engem! Mi lesz így velem? De Isten azt mondta: Bizony el kell menned! Mózes nem 

akart elmenni, mindent kitalált. Én nehéz ajkú vagyok, nem tudok beszélni – ilyeneket mondott. 

Nem akarok oda menni, Isten! Nekem már van ebben rossz tapasztalatom!  
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De más dolog, amikor Isten küld oda valakit. Mondja: Mózes, mid van neked? Egy botom. 

Hát, az nem sok! Dobd le akkor! Kígyó lett belőle, amikor ledobta. Fogd meg a farkát! Akkor 

újra bot lett. Mózes, nyújtsd ki a kezed! Leprás lett a keze. Dugd be a kabátod alá! Tiszta lett a 

keze. Isten adott neki jelt, megerősítette Mózest, és ezt mondta neki, hogy menj el, és most az 

én kenetemmel, az én elhívásommal állj oda a fáraó elé!  

Erről szeretnék a jövő héten beszélni, hogy Isten világbirodalmakat döntött le az Ő kenete 

által. Mi a kenetet korlátozzuk pár ajándékára, amelyek csodálatosak, és köszönjük Istennek! 

De Isten felkentek által, a kenet által mit tudott elvégezni! Mózes egy szál bottal odaállt a világ 

hatalma elé. Micsoda esély ez? Normális, aki ilyet tesz? Ez egy öngyilkos jelölt, aki ilyet tesz, 

ha a világ szemével nézzük. Van egy botom, és van egy világhatalom. Ott van a fáraó, menj oda 

hozzá, és mondd meg neki, hogy engedd el a népemet! Erre azt mondja Mózes: De hát nem fog 

nekem hinni! Mit csinált mégis? Elment. Egyetlen bottal a világ vezető hatalma, hadserege, 

pompája, gazdagsága ellen, egyetlen bottal. Ki küldte oda? Isten. Mi volt Mózesen? A kenet. 

Mondaná a világ, hogy: Esélytelen vagy, Mózes! Esélyed nincs! Normális vagy? Egy 

világhatalom ellen egy bottal? Isten meg csak neveti. Mondanánk, hogy nincs esélye Mózesnek. 

Nem, barátom, a fáraónak nincs esélye, mert Mózest Isten küldte oda egy bottal! Góliát, nincs 

esélyed! Mondaná a világ, hogy nincs esélye Dávidnak, de őrajta Isten kenete volt. Dávid 

győzött. És az ördög neked is azt mondja, hogy nincs esélyed! De ott van benned Isten kenete. 

Jövő héten innen folytatjuk! Dicsőség legyen az Úrnak! Halleluja! 

 
*A barna színnel jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 

 

 


